
Protokół Nr LXXIII/2023 
z LXXIII sesji Rady Miasta 

z dnia 30 stycznia 2023 r. 

Ad. nkt 1 Otwarcie sesji (godz. 13:00). 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Ratusza Miasta. 

Protokołowano - zgodnie z porządkiem obrad. 

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski. listy obecności radnych, 
przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. Yideo-scsja Rady Miasta: https://portal.posićdzenia.pl/deblin? -
film odzwierciedla stan faktyczny przebiegu sesji Rady Miasta. Protokół zawiera 
chronologiczny przebieg od chwili rozpoczęcia do momentu zakończenia sesji. Dyskusję 
przedstawiono w sposób syntetyczny uwzględniając tylko tych mówców, którzy składali 
wnioski, bądź ich wypowiedzi dotyczyły wprowadzenia zmiany do przedstawianych 
projektów uchwał. Protokołowano zgodnie z porządkiem obrad. 

Ad. nkt 2 Sprawdzenie obecności. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. W sesji uczestniczyło - 14 radnych. 

podpis Lp nazwisko imię status 

1 Chochowski Waldemar obecny 

2 Cydejko Maria obecna 

3 Czarnecka Urszula obecna 

4 Grobel Mieczysław obecny 

5 Grzęda Ewa obecna 

6 Jakubik Maciej obecny 

7 Krygrowski Maciej obecny 

8 Kurowski Andrzej obecny 

9 Marzysz Artur obecny 

10 Papis Edyta obecna 

11 Pasek Robert obecny 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold obecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja obecna 

15 Wojtyś Jarosław obecny 
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obecni 

wszyscy 

procent 

14 

15 

93,33 % 

Kworum zostało osiągnięte 

Ad. pkt. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski poinformował, że radni otrzymali 
porządek obrad wraz z projektami uchwał. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 
6. Raport z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2022. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok; 
b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 
c) przejęcia przez Miasto Dęblin zadania z zakresu administracji rządowej, 

dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie Miasta 
Dęblin w 2023 roku; 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 
uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, 
młodzieży, uczniów oraz rodziców; 

e) uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych dla Miasta Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Miasta Dęblin na rok 2023; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działek położonych 
w Dęblinie; 

g) rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Dęblin 
8. Zatwierdzenie protokołu z LXIX sesji Rady Miasta. 
9. Zatwierdzenie protokołu z LXX-XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. 
10. Zamknięcie sesji. 

głosowanie Przyjęcie porządku obrad 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 30 stycznia 2023 r. czas 13:09:57- 13:10:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Po dsumowan ie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 13 86.67 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 %  nieoddanych głosów 2 13.33 % 

Wy nik i  imi enne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Ad. 4 Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie 
między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował o swojej pracy od ostatniej sesji, która odbyła 
się w dniu 29 grudnia 2022 r.: 
- 5 stycznia brałem udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej i 
Budżetu i Komisji Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego w sprawie 
pisma dotyczącego opłaty targowej; 
- 12 stycznia wraz z Panią Burmistrz i Radnymi brałem udział w Koncercie Noworocznym 
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zorganizowanym w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 3 w Dęblinie; 
- 13 stycznia brałem udział w spotkaniu Noworocznym zorganizowanym przez Dębliński 
Oddział Stowarzyszenia Seniorów Lotnictwa Wojskowego. Spotkanie Odbyło się w Kasynie 
Wojkowym 41 Bazy Lotnictwa Szkolnego; 
Burmistrz Miasta przedłożyła informację o swojej pracy między sesjami: 
- 5 stycznia brałam udział we wspólnym posiedzeniu Komisji Gospodarki Przestrzennej 
i Budżetu i Komisji Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego 
w sprawie uwag na temat opłaty targowej złożonych przez handlujących na tymczasowym 
targowisku przy ul. 15 P.P. Wilków w Dęblinie; 
- 6 stycznia brałam udział w orszaku Trzech Króli, który przemieścił się ulicami miasta pod 
Ratusz, gdzie zlokalizowany był Żłobek, celem złożenia pokłonu; 
- 6 stycznia brałam udział w koncercie Noworocznym zorganizowanym przez Miejski Dom 
Kultury w Kościele pw. Piusa V w Dęblinie; 
- 10 stycznia odbyło się posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji gdzie reprezentowała 
mnie Zastępca Burmistrza Beata Amarowicz; 
- 11 stycznia brałam udział w spotkaniu Noworocznym filii Miejskiej Biblioteki Publicznej, 
gdzie wyróżniliśmy z Radnym Arturem Marzyszem najlepszych czytelników w różnych 
kategoriach wiekowych; 
- 12 stycznia brałam udział w spotkaniu Noworocznym zorganizowanym przez Dębliński 
Oddział Stowarzyszenia Seniorów Lotnictwa Wojskowego RP, 
- 12 stycznia brałam udział w Urzędzie Marszałkowskim w spotkaniu odnośnie środków 
unijnych na realizację zadań w ramach MOS i ZIP; 
- 12 stycznia wieczorem wysłuchałam koncertu Noworocznego kolęd w wykonaniu dzieci, 
uczniów, nauczycieli, absolwentów i rodziców w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 3; 
- 13 stycznia uczestniczyłam w koncercie z okazji 26 Edycji Chórów śpiewających kolędy 
i pastorałki zorganizowany przez MDK w Dęblinie, gdzie nagrodzono i wyróżniono najlepsze 
zespoły. Uczestniczyło w nim około 8 wykonawców; 
- 16 styczni brałam udział w otwarciu nowo wybudowanej drogi wojewódzkiej 801, wraz 
z przybyłymi gośćmi Wojewodą Lubelskim, Marszałkiem Województwa Lubelskiego, 
Wiceministrem Infrastruktury, Dowódca Garnizonu, Dowódcą 41 Bazy Lotnictwa Szkolnego, 
Starostą Powiatu Ryckiego, Posłem na Sejm Leszkiem Kowalczykiem i innymi. Obwodnica 
została zakończona i oddana do ruchu przed czasem, zakończenie budowy planowane było na 
kwiecień tego roku; 
- 20 stycznia odbyła się konferencja zorganizowana przez Starostwo Powiatowe w Rykach 
w siedzibie Zespołu Szkół nr 2 w Dęblinie na temat funduszów europejskich z Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa lubelskiego; 
- 22 stycznia brałam udział w uroczystości z okazji 160 rocznicy Powstania Styczniowego 
w Muzeum Sił Powietrznych w Dęblinie; 
- 23 stycznia zorganizowałam spotkanie z okazji podpisania umowy na remont przystanku 
autobusowego przy ul. Dworcowej, jako pierwszego etapu prac związanych z modernizacją 
całej ul. Dworcowej, która będzie polegała na wybudowaniu parkingów, ciągów pieszych, 
miejsc postojowych na rowery, odwodnienia, położenia nakładki asfaltowej i dobudowaniu 
ulicy za wieżą ciśnień w kierunku rampy; 
- 25 stycznia uczestniczyła m w spotkaniu Noworocznym zorganizowanym przez Zarząd 
Rejonowy Polskiego Związku Emerytów i Rencistów w Dęblinie w Zajeździe 
na ul. 'kowarowej; 
- 29 stycznia brałam udział w 31 finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 
organizowanym jak każdego roku w siedzibie ZSO w Dęblinie; 

Burmistrz Miasta poinformowała o rozpoczęciu prac na ul. Staromiejskiej w ramach 
projektu „Szybciej i bezpieczniej z Dęblina do Ryk". Zostały zakończone prace remontowe 
odcinka ok. 1 km na ul. Stężyckicj, dotychczasowej drodze wojewódzkiej 80. Prace te 
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polegały na położeniu nakładki asfaltowej, wyrównaniu destruktem poboczy tej drogi oraz 
częściowo zostały sfrezowany pnie ściętych lip. 

Ad. 5 Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 

Głos zabrali: 

Poseł na Sejm Leszek Kowalczyk - urząd posła RP objąłem 2 miesiące temu, otrzymałem 
również funkcję w Komisji Obrony Narodowej. W Dęblinie jest dużo spraw dotyczących 
obronności, zarówno LAW, pracownicy oraz 4 skrzydło, mają różne problemy, mam 
nadzieję, że dzięki mojej obecności w tej komisji będą one rozwiązywane. Pełniąc funkcje 
radnego Sejmiku Wojewódzkiego, mój program wyborczy, co do Dęblina został wypełniony 
w 100%. Została otwarta droga 801, dzięki Wojewódzkiemu Zarządowi Dróg oraz firmie 
wykonującej zadanie zostało wykonane przed czasem. Mam nadzieję, że będzie służyć 
mieszkańcom i będzie lepiej przemieszczać się w stronę Stężycy czy Puław. Kolejnym 
zaplanowanym prognozie finansowej Urzędu Marszałkowego etapem jest budowa mostu, 
obecnie jest w fazie projektowania. Etap projektowania jest dość trudny również dla 
Burmistrza, ponieważ trzeba uzgodnić np. umieszczenie oświetlenia czy korekty przebiegu. 
Służę pomocą w tym celu zostało otwarte biuro na ul. Karola Wojtyły 25/30 w Rykach. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - odnośnie drogi z Dęblina do Ryk przez Stawy, która 
jest ważna dla mieszkańców całego powiatu, to projektowanie jej rozpoczęło się już 
w 2016 roku, a zakończone zostało w 2017 roku. Natomiast przetarg był na przełomie 2019-
2020 roku. Wyłoniony został wykonawca i kwota była niższa, która nas wtedy cieszyła, 
natomiast nie do końca rzeczywista z tym, jaki koszt robót trzeba ponieść, które są w 
projekcie i tych, które nie zostały ujęte. Na odcinku w Rykach nie było zaprojektowanych 35 
zjazdów na posesję, była zaprojektowana bardzo kiepskiej, jakości ścieżka rowerowa, tak 
sama jak na odcinku Dęblińskim, oraz były roboty dodatkowe, które kosztowały kilkaset 
tysięcy złotych, zarówno samorząd powiatowy jak i gminny. Był to krótszy odcinek niż w 
Dęblinie i wyniósł ok. 600 tys. zł i tam zostało to zadanie zakończone. Odcinek 
zaprojektowany był tylko do ronda na ul. Stawskiej, a odcinek Staromiejskiej i Jagiellońskiej 
zaproponowałem po konsultacji z radnymi z Dęblina, aby go doprojektować. Bardzo dobrze, 
że tak się stało, bo jest już w realizacji i w tym roku będzie skończony. Odnośnie etapu przez 
Stawy do granicy gminy Ryki to może pojawić się taka sytuacja, że będzie waloryzacja na 
tym odcinku. Z informacji otrzymanych od wykonawcy to nawet gdybyśmy chcieli 
waloryzację, jaką zażądał to nie byliśmy w stanie tego udokumentować i tak by zszedł 
z budowy, a tylko musielibyśmy chodzić po sądach kilka lat i udowadniać sobie, kto miał 
rację. Nie jest to nam potrzebne, ponieważ zależy nam, aby ta droga jak najszybciej powstała. 
Doszło do ugody miedzy wykonawcą i nastąpiło zaniechanie robót. Bardzo dobrze, że tak 
wyszło, ponieważ konstrukcja zaprojektowanej drogi nijak miała się do standardów, jakie 
powinno dzisiaj się wykonywać i nic na takie obciążenie, jakie tam było i będzie. 
Prawdopodobnie jeszcze większe, ponieważ na składzie Stawy cały czas jest duża inwestycja, 
która spowoduje, zc obciążenie będzie dużo większe, może również dojść do przebudowy 
skrzyżowania na ul. Stawskiej, ale przy nowym projekcie, który ewentualnie będzie 
realizowany. Dzisiaj z Wicestarostą byliśmy w Ministerstwie Infrastruktury, które było 
konsekwencją naszych rozmów z Ministerstwem Obrony Narodowej, aby zadanie, które jest 
wpisane do realizacji na 2024 rok przyspieszyć na 2023 rok i zacząć etap projektowania. 
Projekt będzie bardzo trudny, ponieważ wchodzimy w tereny kolejowe oraz wojskowe, 
a musimy to zrobić z RIT-em Nie będę odnosił się do wytycznych, jakie będą sobie życzyli 
zlecający, bo pewne rzeczy objęte są klauzulą tajności. Samorządy mają trudne lata, jeśli 
chodzi o finanse. Prawdopodobnie uda nam się zrealizować w ten sposób ten odcinek drogi, 
myślę, że z pomocą posła, bez wkładu gminy jak i powiatu i jakość tej drogi będzie 
odpowiadała wymaganiom, aby służyć przez długie lata oraz, że nie będzie trzeba wracać do 
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niej /. remontami. Jest to dla ws/.ystkieh bardzo ważny temat i będzie on zrealizowany. Jest 
jeszcze kwestia terenów zabudowanych, chodzi nam o to żeby utrzymać ciąg rowerowy, który 
byłby między Stawami, a rondem. Jest tylko kwestia jak on będzie wyglądał, bo nie mamy 
wytycznych, co do projektu. Jeżeli będziemy na etapie projektowania to na pewno osoby, 
które mają dostęp do klauzuli tajności będą poinformowane, co wchodzi w zakres. W tym 
roku do realizacji będziemy ogłaszać ul. Spacerowej. Do tej pory na terenie miasta Dęblin 
zrealizowano inwestycje za kwotę 17 320 000 zł, nie licząc jeszcze odcinka, który jeszcze nie 
jest zrealizowany. Realizacja ul. Spacerowej będzie to koszt ok. 3 min. zł, który będziemy 
chcieli skończyć w tym rok. Będzie to problem, bo samorządy otrzymały dużo środków 
i wszystkie będą robione w formule „Zaprojektuj i wybuduj" i tu zaczyna się problem, 
ponieważ jeżeli tu będą wykonawcy to mają problem z projektantami, ale myślę, że sobie 
poradzimy, bo mamy bardzo dobrą współpracę z kilkoma projektantami, którym dobrze 
współpracuje się ze starostwem. Myślę, że jeżeli uda nam się wejść w kooperacje 
z wykonawcami i będzie przetarg, pomogą nam i to zrealizujemy. Zakres prac na 
ul. Spacerowej to budowa kanału technologicznego, tylko w przypadku uzyskania zgody na 
odstępstwo od konieczności, przebudowa chodnika, ścieżki rowerowej, zjazdy, remont 
nakładki asfaltowej na istniejącej nawierzchni, wymiana barier i balustrad na obiekcie 
mostowym. 

Mam prośbę odnośnie szpitala, bo jak wiecie powstał Szpital Powiatowy w Rykach. 
Gminy, które maja dzisiaj sesje podejmują uchwały odnośnie pomocy finansowej w kwotach 
ok. 20 tys. zł. Chcemy przygotować oddział chirurgii jednego dnia, zarówno z zakresu 
ortopedii, ginekologii jak i operacji plastycznych przegród nosowych, aby były wykonywane 
u nas, zabiegamy również, o środki z Kancelarii Premiera. Dostaliśmy obietnicę, 
że dostaniemy środki na sprzęt dobrej jakości (na blok). Chcielibyśmy uruchomić go w 
kwietniu lub maju. Zanim podeszliśmy do organizacji szpitala to rozmawialiśmy 
z Dyrektorem Szpitala w Dęblinie, że nie będziemy sobie wchodzić w oddziały, które są w 
szpitalu w Dęblinie poza internistycznym. Dlatego my wyspecjalizowaliśmy się w niszowych 
specjalizacjach tj. pracowania badania bezdechu, którą w całości zakupiła gmina Stężyca 
wartość to 110 tys. zł, cały trakt obrazowy, czyli tomograf, rezonans, który jest bardzo dobrej 
jakości i będzie robiony również, kontrastem. Mamy również bardzo dobrych lekarzy, którzy 
opisują wyniki. Mamy bardzo dobrą współpracę z Panią Burmistrz, teraz mamy Pana Posła, 
który był wcześniej Radnym Wojewódzkim. Pan poseł wcześniej mówił o drodze 801, która 
przebiega nie tylko przez Państwa miejscowość, nie zapominajmy o obwodnicy Stężycy, 
zadania tc się łączą. Trzecie zdanie jest na etapie projektowania. Znam aktywność Pana Posła 
w Sejmiku Województwa, jeżeli chodzi o tc drogi i można powiedzieć, że są to jego „dzieci, 
które będzie cały czas wychowywał". Macic również bardzo dobrych Radnych Powiatowych 
z Dęblina, bardzo dobrze nam się współpracuje, wszystkie sprawy omawiamy podczas 
komisji, bo mają doświadczenie samorządowe. Bardzo dziękuję Pani Wicestaroście, która jest 
bardzo kompetentna w sprawach opieki zdrowotnej. Dzięki jej staraniom od kwietnia w 
szpitalu w Rykach będziemy mieć komisję ds. orzekania o niepełnosprawności. Mieszkańcy 
naszego powiatu nie będą musieli już jeździć do Puław. Jesteśmy na etapie kompletowania 
personelu oraz przystosowania pomieszczeń. Kończymy również remont bloku operacyjnego. 
Wartość inwestycji w szpitalu w tamtym roku i w tym to ok. 20 min. zł. Jest to wspólny 
sukces wszystkich samorządów i nasz. Powiat Rycki jest na 11 pozycji, jeżeli chodzi o 
pozyskiwanie środków na inwestycje. 
Radna Edyta Papis — w związku, iż ul. Spacerowa jest planowaną inwestycją, to czy jest 
szansa, aby na znajdujących się na niej dwóch przystankach postawić wiaty przystankowe? 
Mieszkańcy wyrażają wolę posiadania wiat przystankowych tak, aby poza ławką był również 
daszek nad głową. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - za wiaty przystankowe odpowiada gmina. 
Radny Artur Marzysz - zapytał o ul. Spacerową to czy jest możliwość i czy jest to zgodne z 
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przepisami, aby usytuować zatoczkę przy parku bliżej osiedla. Tak, aby mieszkańcy nie 
musieli przemieszać się zbyt daleko. Może udałoby się wygospodarować miejsce bliżej 
szkoły i zrobić zatoczkę, taką jak jest po drugiej stronie ulicy, przy zakręcie na os. Masów. 
Może udałoby się pozyskać dwa metry terenu od LAW, zrobić zatoczkę i postawić wiatę 
przystankową. Uważam, że będzie teraz taka okazja podczas modernizacji ul. Spacerowej. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - formuła „Zaprojektuj i wybuduj" w pewnym 
momencie jest to troszkę problem dla inwestora, ale w drogim spojrzeniu jest o tyle łatwiej, 
ale pewne sprawy, o których Pan mówi, na etapie projektowania i wykonywania inwestycji 
można sobie wyjaśniać i na bieżąco korygować. Mam nadzieje, że da się rozwiązać tą 
kwestię. Natomiast, jeżeli wejdziemy w tereny wojskowe to będzie to problem, ale jeśli jest to 
w pasie drogowym, a państwo macie taką wolę nie widzę problemu, aby to zrealizować. 
Sprawdzimy na mapach czy teren znajduje się w naszym pasie drogowym, jeżeli nie to 
zapytamy wojska czy nam odstąpi czy użyczy fragment działki, żeby to zrealizować. 
Radny Artur Marzysz - od chodnika do dawnego płotu, który tam był, to jest ok. 5 metrów. 
Myślę, że powinno się udać. Radny podziękował Wiccstaroście za montaż barierki 
znajdującej się na ul. Krasickiego, przy rowie. Od momentu zgłoszenia po dwóch dniach już 
była zamontowana. Stara barierka już się przewracała, a rów jest dosyć głęboki. Teraz 
musimy uporać się z bobrami, które tam są i zapychają przepływ pod ulicą i działką prywatną, 
ale właścicielem tego rowu jest 41 Baza Lotnictwa Szkoleniowego. 
Radny Andrzej Kurowski - w związku z budową drogi 801 prosiłbym o rozważenie 
możliwości ograniczenia ruchu ciężkiego transportu samochodowego na drodze, którą 
przejęło Starostwo tj. ul. Mickiewicza, Wiślana, Steżycka. Obwodnica była budowana po to, 
aby zapewnić bezpieczeństwo na os. Wiślana, jest to jedno z większych osiedli i ograniczenie 
tego transportu i przerzucenie całkowicie, poprawiłby bezpieczeństwo mieszkańców osiedla, 
oczywiście z możliwością dojazdu zaopatrzenia i do zakładów pracy. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - na pewno się temu przyjrzymy. Wiem, że jakieś 
dokumenty odnośnie tej ulicy wpłynęły. Będziemy się przyglądać, ale proszę mieć 
świadomość, żc będziemy robić to, co wszystkie inne samorządy, bo jeżeli nam województwo 
przekazuje jakąś drogę to będziemy przekazywać ją niżej, bo tak mówią przepisy. Tak będzie 
w każdej gminie, zarówno w Rykach i Stężycy. Wybieramy takie odcinki, aby zaakceptowała 
je każda ze stron. Jeżeli będą przekazywane nam drogi wojewódzkie, to w takich samych 
odcinkach będziemy pozakazywać je do gmin. 
Radny Andrzej Kurowski - odnośnie drogi, którą Państwo przejmą, to na odcinkach od 
stacji „Orlen" przy osiedlu jest bardzo duży problem z poboczem. Zostało lekko utwardzone 
pobocze, które bardzo szybko się wybija, powstaną dziury, będzie w nich woda i pojawią się 
trudne warunki drogowe. Czy po przejęciu przez powiat tej drogi, będzie możliwość 
utwardzenia pobocza, aby nie niszczył się tak szybko, ponieważ szkoda jest wydawania tak 
często na to pieniędzy, po miesiącu wraca to do stanu pierwotnego. W związku 
z dużym ruchem samochodów widoczne jest to zwłaszcza przy sklepach, przychodni zdrowia 
i osiedlu. Uważam, że warto jest rozwiązać ten problem na stałe, aby nie trzeba było 
ponownie inwestować pieniędzy. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - na pewno będziemy się temu przyglądać. Jeżeli takie 
rozwiązanie będzie lepsze to w przyszłości będziemy się do tego przymierzać. W tym roku 
nic nic obiecam. Przyjrzymy się temu, zrobimy kosztorys, co możemy zrobić i w jakim 
wydaniu, aby zadowoliło przed wszystkim mieszkańców. Obecny rok jest bardzo trudny dla 
samorządów, jeżeli chodzi o wydatki bieżące, co do wydatków inwestycyjnych, to mamy 
jeszcze jakieś pole manewru. Natomiast, jeżeli chodzi o wydatki, to musimy na to patrzeć, bo 
jest początek roku. Proszę o wyrozumiałość, jeżeli wydłuży się to w czasie. Zastanawialiśmy 
się z panem posłem jak jest możliwe mając Wicemarszałka, droga 801 przez Stężycę 
i Dęblin, nie została wykonana, jedyna droga wojewódzka na terenie powiatu. Nikt nie jest w 
stanie mi tego wytłumaczyć. Wiem, jakie płyną środki do miejsc z których są członkowie 
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Zarządu Województwa Marszałkowskiego tj. w poprzednich kadencjach jak i teraz, jest im 
łatwiej. Nie wiem, dlaczego 4,5 km odcinek nie został wtedy zrobiony. Musimy zaangażować 
4 min. zł środków i Stężyca jeszcze dokłada, żchy zrobić tą drogę. Robiąc drogę 801 doszli do 
granicy Stężycy od strony Warszawy i Lublina od Dęblina, a całą miejscowość zostawili, 
lam trzeba zrobić odwodnienie oraz nowe poszerzone chodniki. Nie zrobienie tego jest 
niewytłumaczalne. Teraz zarówno powiat jak i gmina Dęblin oraz Stężyca musza wziąć to na 
swoje barki. 
Radny Waldemar Chochowski gratuluję Panu Posłowi objęcia tej zaszczytnej funkcji. 
Cieszymy się, że powiat rycki ma ponownie posła ze swojej ziemi. To, że dzisiaj Pan 
tu z nami jest oznacza, że poważnie nas traktuje i liczymy na to, że będzie nas Pan odwiedzał 
oraz liczymy na stałe wsparcie. Chciałbym zasygnalizować, aby mógł Pan podnieś to wyżej, 
że miasto Dęblin oraz wiele innych miast w Polsce boryka się z problemem, że wszystkie ulgi 
podatkowe, które zostały dane ludziom na pewno ich cieszą, ale powodują utratę dochodów 
miasta, a nasze wydatki nic maleją, a rosną. Inflacja powoduje, że w budżecie jest, co raz 
mniej pieniędzy. Pieniądze na inwestycje również idą i to odczuwamy, ale w przypadku 
Dęblina gdzie było dużo wydane na inwestycje jest na granicy funkcjonowania miasta i dużo 
pieniędzy na bieżącą działalność nam brakuje. Także dobrze byłoby przekazać to na szczeblu 
krajowym, aby dać jakieś rozwiązanie, albo przynajmniej wyrównywać z Izb Skarbowych 
niedobory w podatkach w większej formie, bo inaczej gminy jak nasza mogą nie poradzić 
sobie z funkcjonowaniem. Jeśli chodzi o sprawy wojskowe, to też na pewno będzie Pan 
trzymał rękę na pulsie. Mamy nową wiadomość, że Ministerstwo Obrony Narodowej zakupiło 
działkę od Starostwa, Minister już się pochwalił mam nadzieję, że się to sfinalizuje. Myślę, że 
trzeba się cieszyć, ponieważ za tym również pójdą etaty. Miasto powoli przeistacza się miasto 
wojskowe i większość osób jest z nim związanych. Cieszymy się, bo jest to solidny 
pracodawca i zarobki są dość pokaźne. W miarę możliwości prosimy o jak najwięcej 
wiadomości w tym temacie, ponieważ może nam, jako miastu uda się również na tym 
skorzystać. 
Poseł na Sejm Leszek Kowalczyk - tematy wojskowości Dęblina stały się dla mnie bardzo 
bliskie i mam dużo wiedzy z powodu bycia członkiem Komisji Obrony Narodowej. Ma Pan 
raję z tym, że mniejsze samorządy zostały dobrze zrekompensowane, natomiast im większy 
samorząd tym, co raz mniej. U nas gminy tj. Kłoczew, Ułęż, Nowodwór, Stężyca są 
zadowolone z tej rekompensaty, natomiast gmina Ryki mniej, czy trochę mniejsza gmina jak 
Dęblin są mniej zadowolone z rekompensat, powinny być bardziej proporcjonalne do liczby 
ludności. Odnośnie zakupu działki, to jest to faza wstępna. Była propozycja cenowa z jednej 
strony, była propozycja cenowa ze starostwa. Starosta nie udzielił odpowiedzi, a tym bardziej 
ja. Jeśli jakieś transakcje dojdą do skutku, to wtedy poinformujemy. 
Radny Waldemar Chochowski - ostatnio podejmowaliśmy uchwały, co do dofinansowania, 
doceniam to, co na terenie Dęblina robi Starostwo. Szkoły, które prowadzi starostwo są 
dofinansowane, placówki mają, co raz więcej do zaoferowania i ściągają, co raz więcej 
młodzieży. Natomiast niepokoi nas to, że tak jak Pan Starosta powiedział, że projektowanie 
tej drogi zaczęło się już w 2016 roku, mija już 7 lat i mieszkańcy chcieliby było to 
zakończone. Droga z każdym rokiem wygląda gorzej, ciężko jest ją odśnieżyć oraz utrzymać 
pobocza tak, aby były bezpieczne. Wyprofilowanie tej drogi powoduje, że zarówno młodzi 
kierowcy czy przejezdni mają tam wypadki, a chcielibyśmy tego uniknąć. Wiemy, że nikomu 
nie jest łatwo, koszty rosną. Dla nas, jako miasta dofinansowanie to będzie ciężkie obciążenie, 
ponieważ jest to duży odcinek drogi w związku z tym będą to duże koszty. Kiedyś były 
deklaracje wojska, że chcieli nawet sfinansować tą drogę z uwagi, ze jest to droga 
strategiczna. Teraz okazało się, że jest to bardzo strategiczna droga, mieszkańcy wiedza jak 
bardzo potrzebna jest jednostka w Stawach i korzystają nie tylko my, ale również sąsiednie 
państwo. Dlatego też może oni dofinansowaliby budowę tej drogi. Wiem, że na razie jest 
tajne i nie wszystko można powiedzieć, ale my na to liczymy. Nam jest potrzebna ta droga, 
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aby jak najszybciej dojechać do Ryk, można jechać przez Moszczankę, ale mieszkańcy, 
którzy mieszkają w Stawach inaczej nie dojadą do Ryk czy Dęblina i muszą korzystać z tej 
drogi i chcieliby to robić w cywilizowanych warunkach. Liczymy, że będzie to jak 
najszybciej skończone. Wiemy, że jest wola, aby to dokończyć, niedługo nasza kadencja 
samorządowa się kończy i dobrze byłoby pokazać, ze takie drażliwe tematy, których nie dało 
się od lat załatwić będą zrealizowane. Nawiązując do obwodnicy, to z tego, co czytałem są to 
plany z lat 70-tych. Także można obwiniać wiele pokoleń, które przed nami tej drogi nie 
skończyły i spowodowały, że przez te lata wszyscy musieli się męczyć. Na pewno są różne 
polityczne możliwości, żeby dopinać sprawy, nie ma co kogoś obwiniać i liczymy na to, że 
teraz się to uda, bardzo byśmy tego chcieli i czekamy. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - zarówno powiat, gmina jak i Poseł będziemy robić 
wszytko, żeby ta droga była sfinansowana w 100% przez Ministerstwo Infrastruktury. Nie 
będę mówił, że jest to droga strategiczna, bo Ministerstwo będzie prowadziło inwestycję, jako 
droga lokalna publiczna. Dlatego robimy wszystko, aby nie obciążać waszego oraz naszego 
budżetu. Macie dobrych pięciu ambasadorów, którzy dbają o finanse gminy oraz powiatu. 
Można powiedzieć, że dobrze, że wykonawca nie zrobił zadania z takim projektem, jaki był, 
może dziwnie to brzmi, aleja się z tego cieszę. 
Radny Waldemar Chochowski - jestem radnym wiele lat i wiem jak jest. Mówił Pan, że 
trzeba było dołożyć część środków, żeby droga w Rykach wyglądała tak jak powinna. 
Prawdopodobnie może być taka sytuacja, że jednak na terenie Dęblińskim, nawet, jeśli uda 
się zaprojektować, ze trzeba będzie dokładać pieniądze. Miejmy nadzieję, że nic. Jeżeli 
skończy się na deklaracjach, bo też tak może być, że Ministerstwo Infrastruktury powie, że 
zrobi, a znowu nikt nie ruszy palcem w tym kierunku. Jeżeli doszłoby do tego, 
że w perspektywie najbliższego roku nie dałoby się tego wykonać to my naprawdę chcemy ta 
drogę mieć zrobioną. Tak czy inaczej czekać kolejne lata, to my nie mamy tyle cierpliwości. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - jesteśmy zainteresowani tym, żeby zostało 
to wykonane jak najszybciej. To, że Pan Poseł jest w Komisji Obronności w Sejmie, nie 
oznacza, że nie będzie aktywny, jeśli chodzi o Ministerstwo Infrastruktury. Przez 4 lata nie 
zdarzyło się tak, że to, co zostało nam obiecane nie zostało zrealizowane. Nie podchodzimy 
z zadaniami, które są fantazją i nie przynoszą szerszych efektów, dlatego staramy się 
proponować, jeżeli zabiegamy o środki, żeby zadania, na które składamy zapotrzebowanie 
zostały zaakceptowane w różnych Ministerstwach. Do tej pory nam się udawało. 
Po dzisiejszej wizycie w Ministerstwie Infrastruktury jestem przekonany, że niebawem 
podpiszemy umowę, jeżeli chodzi o realizacje projektu, który na pewno nie będzie kosztował 
samorządu. Dokładanie na etapie, kiedy projektuje się drogę, to projektuje się na całkowicie 
innych kosztorysach i warunkach. Nauczeni doświadczeniem przedwojennym i po, lepiej 
będzie zrobić kosztorys z „górką", tak, aby w razie, czego, żadne zadanie nas nie zaskoczyło. 
Mam nadzieję, że wspólnie na ile to będzie możliwe, żeby przekazywać sobie informacje, 
to będziemy to robić. Chcemy, aby droga była wykonana dobrze. Do realizacji tej drogi 
dojdzie, ZRIP, wchodzimy w tereny wojskowe, ale wojsko nie powinno robić problemu, na 
wysokości osiedla również, koło szkoły jest to już teren prywatny, będziemy musieli zwracać 
się do kolei, bo firma, która tam jest na pewno nie pozbędzie się nawet metra, aczkolwiek 
ZRIP daje możliwość za odszkodowaniem coś takiego wziąć. Myślę, że jeśli czas 
projektowania pójdzie sprawnie, jest to 4 km drogi, nic ma żadnych utrudnień, oprócz mostu, 
który jest przed chłodnią, trzeba przebudować od podstaw, aby do tego nie wracać do 
remontów przez najbliższe lata. Wszystkie wykonywane teraz inwestycje drogowe, 
realizowane są trzy warstwowo z bardzo dobrą podbudową. Wszystkie inwestycje robione są 
tak jak wymagają przepisy. Będąc w zarządzie w taki sposób robiona była uł. Lipowa 
w Dęblinie, droga Ryki-Rososz oraz ul. Przemysłowa w Rykach. W Dęblinie robiona była w 
2008 roku, a wygląda tak jakby była robiona 2-3 lata temu. Podjęliśmy zasadę, że jeśli 
robimy, to dobrze. Na drodze Ryki-Kłoczew, na odcinku 10-11 km jest tysiące łat, a droga ta 
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ma 5 lat. Takie podejście do realizacji zadań jest nieodpowiedzialne, bo jest to marnowanie 
środków finansowych. Nie można sobie pozwolić, żeby roboty drogowe robić w miesiącach, 
które są niekorzystne dla realizacji takich inwestycji tj. późno jesienne, zimowe czy wczesno 
wiosenne. Chyba, że temperatura na to pozwala. Może być tak, że w styczniu może być 
ciepło, później zrobi się mróz i wszystko zaczyna pracować i się psuje. Takim efektem jest to, 
co jest na drodze do Kłoczewa. Nie możemy na to sobie pozwolić. W tamtym roku mieliśmy 
dwie inwestycje, które mogliśmy zakończyć była to droga od Paprotni do granicy 
z województwem Mazowieckim, ale dogadaliśmy się z wykonawcą, że zostanie dokończone 
to na przełomie kwietnia i maja, oraz taka sama drga od Kłoczewa z województwem 
mazowieckim do Trojanowa. 
Radna Urszula Czarnecka - rozpoczął działalność szpital w Rykach i była mowa, że być 
może uda się zrobić oddział dziecięcy, bo tego brakuje w tym szpitalu. Oddziały takie są 
w Kozienicach czy Puławach, ale jest to odległość. Jakiś czas temu składałam wniosek 
odnośnie ternu od wału i garaży, czy coś się w tym temacie zmieniło? 
Wiccstarosta Monika Kośmińska - wniosek ten składany był w 2019 roku. Ustaliliśmy 
jakiś tok działania, w związku z tym, że się nic nie zadziało, rada podjęła uchwałę o zamiarze 
sprzedaży tego terenu. Teren wystawiony jest do sprzedaży. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - jeżeli dokończymy w szpitalu inwestycje, które są 
niezbędne do tego, aby wywiązać się z umowy z NFZ i fakt, że szpital wszedł do sieci od 
1 stycznia to musimy to skończyć, aby jak najszybciej to zafunkcjonowało, ponieważ sieć 
również od nas wymaga. Odnośnie oddziału pediatrycznego, to widzimy taką potrzebę tylko 
czekaliśmy również na perspektywę unijną 2021-2027, bo tam prawdopodobnie będą środki. 
Komisja europejska nie zgodziła się na to, aby stawiać nowe obiekty, jeżeli chodzi o ochronę 
zdrowia, co jest kuriozalne, pobudować nowego nic można, ale zaadaptować stare można. 
Można wszystko przebudować, a kosztorys jest dwa razy droższy jak ten gdybyśmy stawiali 
od nowa. W szpitalu mamy pawilon z białej cegły i chcemy zrobić tam. jako adaptacje, 
zburzymy tyle ile się da i resztę będziemy budować od podstaw. Na pewno chcemy, aby był 
oddział pediatryczny, prezes szpitala już się do tego przygotowuje i co dziwne nie mamy 
jeszcze oddziału, a już mamy lekarzy, którzy chcą tam pracować. Chcielibyśmy zrobić 
rehabilitację i jeszcze jedno piętro opieki paliatywnej, ponieważ takie są potrzeby. 
Po podpisaniu mowy z Uniwersytetem Medycznym w naszym szpitalu są rezydenci, studenci 
UM przyjeżdżają uczyć się na oddziale paliatywnym. Szpital w Rykach ma podpisane umowy 
ze szpitalami klinicznymi uniwersyteckimi i pacjenci, jeżeli potrzebna jest pomoc 
specjalistyczna są jak najszybciej przewożeni do tych szpitali i udzielana jest im pomoc. Nasz 
szpital jest jedynym w woj. lubelskim, który ma podpisaną umowę z uniwersytetem. Oddział 
pediatryczny spędza nam sen z powiek. Im szybciej ukażą się wytyczne i jeżeli dowiemy się, 
że jest nabór wniosków na tego typu zadania, to na pewno będziemy starli się o środki. Nie 
uciekamy również od pomysłu, który był przed pandemią i praktycznie był sfinalizowany, 
natomiast pandemia spowodowała, że został przyhamowany, przyjeżdżała już firma 
i wyceniała zrobienie stacji dializ. Prawdopodobnie w lutym przyjedzie osoba, z którą 
będziemy rozmawiać o postawieniu budynku, w którym miałaby się znajdować. Mamy 
również już lekarza, który mógłby kierować tą placówką. 
Radny Andrzej Kurowski - prawdopodobnie od czerwca szpital przejmie nocną 
i świąteczną pomoc lekarską? Czy wiadomo już jak to będzie funkcjonowało? 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - nocna i świąteczna opieka lekarska już od 1 stycznia 
jest szpitala. Nie jest tak, że my to chcieliśmy i jest to nasz wymysł, tylko tak mówią przepisy 
0 szpitalach, które są w sieci. Nocna i świąteczna pomoc lekarska w Dębinie będzie jeszcze 
ok. 1,5 roku. Od lipca zostanie przeniesiona z Lotniska do przychodni w centrum. Jest jeden 
problem, który występuje na państwa terenie i który również zgłaszają mieszkańcy, to brak 
dyżuru aptek. Nie może być tak, że jeśli jest nocna i świąteczna pomoc lekarska 
1 nie ma czynnej żadnej apteki i trzeba jechać do innego miasta, aby wykupić leki. Dziwi 
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mnie podejście aptekarzy, którzy nie chcą pełnić dyżuru. Podczas spotkania aptekarzy 
w Rykach, było wręcz odwrotnie, bo wiedzą, żc jest potrzeba, aby taka apteka była i 4 apteki 
dzielą się dyżurami. 
Wicestarosta Monika Kośmińska spotkania z aptekarzami były w Dęblinie i w Rykach. 
Pani Burmistrz również w nich uczestniczyła. Natomiast my nie możemy nikogo zmusić, aby 
apteki były czynne całą dobę, aczkolwiek namawialiśmy. Właściciele aptek uznali, że do 
godziny 23.00 są w stanie mieć otwarte swoje apteki, a później to się nic opłaca. Dyżury na 
terenie powiatu zostały ustalone tak, że w Dęblinie nic ma żadnej apteki czynnej 24 h/d i na 
terenie powiatu jest to apteka, która znajduje się w Rykach. Przedstawialiśmy różne 
argumenty, natomiast nic odniosły skutku, ze dyżur będzie pełniony cała dobę. 
Radny Andrzej Kurowski - aptekarze skarżyli mi się, ze zostało narzucone to z góry, przez 
Ministerstwo, że tylko jedna apteka w powiecie może być czynna całodobowo i otrzymuje 
wynagrodzenie za nocne dyżury. 
Wicestarosta Monika Kośmińska - nie, apteki w ogóle nie otrzymują żadnego dodatkowego 
wynagrodzenia za pracę 24 godzinną, tyle, co zarobią przez ten czas. Natomiast w procesie 
legislacyjnym jest ustawa o prawic farmaceutycznym, tak są plany, aby nocny dyżur aptek był 
finansowany z NFZ, czyli z innego źródła. Wtedy na pewno wszystkie apteki będą chciały 
być aptekami dobowymi, wtedy będzie z tego pieniądz. Z drugiej strony nie dziwię się też 
osobom, które prowadzą apteki, bo pokazywały nam, jakie są obroty w godzinach nocnych, 
właściwie ich nic ma, ale zarówno w Dęblinie jak i w Rykach. Natomiast w Rykach udało 
utrzymać się 24 godzinne dyżury, ale w Dęblinie mimo prób i rozmów się nic udało nam się 
dogadać z osobami, które prowadzą te działalności. Apteka dyżurna w powiecie jest, ale nic 
jest tak, że ma to być jedna apteka. Najbardziej zasadne byłoby, aby apteka dyżurna była w 
Dęblinie i w Rykach tak, aby z każdej części powiatu było blisko. W Dęblinie jest nocna i 
świąteczna pomoc lekarska, więc tym bardziej zasadne jest, aby była, ale niestety jest do 
23.00, a późnej ktoś, kto skorzystał z nocnej pomocy musi wykupić leki niestety musi udać 
się do Ryk na dyżur. 
Radny Andrzej Kurowski - czy są plany na jej remont drogi przy szpitalu w Dęblinie? 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - droga ta jest na etapie przekazywania przez powiat 
do RZI. Z tego, co wiem będzie na tym odcinku realizowana inwestycja przez wojsko. 
Radny Artur Marzysz - Na os. Masów jest ul. Krasickiego, będą z zarządzie osiedla oraz 
obecnie będąc radnym, corocznie we wnioskach do budżetu umieszczam propozycję, aby 
wykonać na tej drodze, chociaż nakładkę asfaltową. Jest to droga osiedlowa, ale teraz, kiedy 
będzie robiona ul. Spacerowa tworzy się ciąg, taka jak kiedyś było planowane, że z Ryk 
można przejechać ul. Lipową, Spacerową, przez os. Masów ul. Krasickiego i do Bobrownik 
zrobić pętlę gdzie można dojechać do drogi lubelskiej beż żadnego zagrożenia, oraz do Puław 
i Kazimierza. Bardzo dużo ludzi jeździ tą drogą, latem rowerami do Puław nic da się pojechać 
tą drogą, na pieszo również, bo jest to duże zagrożenie. Czy w najbliższym czasie można 
byłoby zwrócić na to uwagę? Wicestarosta dobrze zna ten temat, ponieważ kiedy zaczyna się 
wiosna bardzo często dzwonię i proszę o łatanie dziur. Ostatnio nawet bez dzwonienia ekipa z 
Zarządu Dróg przyjechała, aby to zrobić. Chodniki są w dobrym stanic, trzeba tam zrobić 
tylko nakładkę asfaltowa. Wtedy jechałoby się prosto do Bobrownik, teren Dęblina kończy 
się zaraz za Masowem, ale do Bobrownik, co roku tą drogę we własnym zakresie równamy. 
W sezonie letnim bardzo dużo osób korzysta z tej drogi. 
Starosta Rycki Dariusz Szczygielski - pani Wicestarosta bardzo często wraca do tego 
tematu. Rozważaliśmy ten ciąg, bo jest bardzo zasadny. Tym bardziej, że w niedalekiej 
przyszłości będziemy chcieli podejść do projektu od Bobrownik przez Sędowice do starej 
drogi Nr 17. Tym bardziej byłoby to wskazane. Ale tak jak mówiłem ten rok dla wszystkich 
samorządów jest trudny. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące nic jesteśmy w stanic powiedzieć jak 
to będzie się układało. Twierdzę, ze tak jak w poprzednich latach Rząd nigdy nic pozostawiał 
samorządów samym sobie z takimi problemami i jakieś środki się pojawią. Jeśli chodzi 
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o ul. Krasickiego nic mamy na razie żadnych planów, ale nic będziemy o niej zapominać. 
Radny Artur Marzysz - na os. Podchorążych przed remontem drogi była wiata 
przystankowa. Po remoncie już tej wiaty nic ma, czy jest szansa, aby ją odtworzyć? Wiele 
osób korzysta z dojazdów i przydałoby się, aby ta wiata była. Nic wiem, co stało się 
z poprzednia wiata, czy podczas prac przy drodze została zniszczona, bo jeśli nie, to można 
zmontować tą samą wiatę. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - rzeczywiście wiata ta zniknęła na etapie budowania tej 
drogi, dlatego wystąpiliśmy do Zarządu Dróg Wojewódzkich, czyli inwestora czy jest im 
znany los tej wiaty. Poprzez informację od wykonawcy będziemy wiedzieć czy ta wiata 
pozostała w należytym stanie, aby móc się o nią ubiegać. Jeśli nie, to będzie konieczność 
zamontowania nowej wiaty, ale już ze środków budżetu miasta. Z nami nikt nie ustalał jej 
usunięcia i nikt nie wyrażał zgody na to, żeby został zabrana na czyjąś własność, czy uległa 
niszczeniu. Będziemy starli się dochodzić swoich roszczeń, natomiast nic wiemy, w jakim jest 
stanic. 
Radny Andrzej Kurowski - mieszkańcy otrzymywali informacje o zmianie numeru konta 
Urzędu Miasta na bank w Końskowoli. Jakim było wysyłane to cyklem, czy do wszystkich 
mieszkańców? 
Skarbnik Miasta Agnieszka Majcwska-Grobel - tak, zmieniliśmy bank. 
Przeprowadziliśmy procedurę. Umowę z poprzednim bankiem mieliśmy na rok i w tej 
procedurze wybraliśmy Lubelski Bank Spółdzielczy, który w Dęblinie ma dwie placówki. 
Informacje wysyłamy do osób, które złożyły deklaracje dotyczące odpadów komunalnych. 
Jeżeli jest złożona deklaracja, najczęściej na jednego członka rodziny, to na tą osobę te 
informacje są wysyłane. Numer konta podany jest na BIP, oraz w aktualnościach strony 
miasta. Aktualnie przygotowujemy wymiary podatkowe i każdy, kto je otrzyma to już będzie 
miał nowy numer rachunku bankowego. W informacjach z grudnia odnośnie zmiany stawiek 
za odpady komunalne, była informacja, zc do 31 stycznia obowiązuje stary numer rachunku, 
a od 1 lutego nowy. Natomiast w wysyłanych wymiarach podatkowych będzie podany tylko 
nowy numer rachunku. Proszę pamiętać, że jeżeli chodzi o opłatę za odpady i wymiar 
podatku są to indywidualne numery rachunku, czyli każdy ma swój, a główny numer 
rachunku UM jest podany na stronic internetowej. Poinformowaliśmy również wszystkich 
kontrahentów, którym potrzebna jest ta wiedza. 

Przewodniczący RM Maciej Krygrowski ogłosił 10 minut przerwy. 

Ad. 6 Raport z wykonania Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2022. 

Naczelnik wydziału OA Justyna Ochota przedstawiła Raport z wykonania Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Miasta Dęblin na rok 2022 (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej i Komisja Gospodarki Przestrzennej Budżetu 
pozytywnie zaopiniowały raport. 

Przewodniczący stwierdził, żc Rada Miasta zapoznała się z Raport z wykonania Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Miasta Dęblin na rok 2022. 

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów uchwal w sprawach: 

Ad. 7 a w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 
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rok z autopoprawką. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majcwska-Grobcl - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej Budżetu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok z autopoprawką 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. czas 14:56:57 - 14:57:52 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wy nik i  i mienne  

ip nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 
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12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXIII/420/2023 w sprawie wprowadzenia zmian 
w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2023 rok (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 7 b w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska-Grobel - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej Budżetu pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 
uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

glosowanie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. czas 14:59:22 - 14:59:51 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100% pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wynik i  imienne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

14  

Protokół Nr LXXIII/2023 z LXXIII Sesji Rady Miasta Dęblin z dnia 30 stycznia 2023 r. 



6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXIII/421/2023 w sprawie zmian w wieloletniej 
prognozie finansowej (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 7 c przejęcia przez Miasto Dęblin zadania z zakresu administracji rządowej, 
dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie Miasta Dęblin 
w 2023 roku. 

Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chłaściak-Pictruszewska - przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie przejęcia przez Miasto Dęblin zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie Miasta Dęblin w 2023 roku 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie  

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 

ilość 

14 

0 

0 

czas 15:02:04- 15:02:36 

większość zwykła 

procent status ilość 

100 % pula głosów 15 

0 % oddanych głosów 14 

0 % nieoddanych głosów 1 

procent 

93.33 % 

6.67 % 
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Wynik i  imienne  

Ip nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXIII/422/2023 w sprawie przejęcia przez Miasto 
Dęblin zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego utrzymania grobów 
i cmentarzy wojennych na terenie Miasta Dęblin w 2023 roku (stanowi załącznik do 
protokołu). 

Ad. 7 d zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 
uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, 
uczniów oraz rodziców. 

Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chlaściak-Pietruszcwska - przedstawiła projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej 
przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 30 stycznia 2023 r. czas 15:05:55 - 15:06:33 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Po dsumo wan ie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wynik i  imienne  

I P nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5  Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwalę Nr LXXIII/423/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie 
ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 
kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców (stanowi załącznik do 
protokołu). 

Ad. 7 c uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
dla Miasta Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na 
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rok 2023. 

Przewodnicząca MKRPA Renata Kanusta-Kawka - przedstawiła projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Zdrowia i Problematyki Socjalnej pozytywnie zaopiniowała przedstawiony 
projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie uchwalenia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta 
Dęblin oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2023. 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. czas 15:10:32 -15:10:54 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wynik i  imienne  

IP nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 
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12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXIII/424/2023 w sprawie uchwalenia Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta Dęblin oraz Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Dęblin na rok 2023 (stanowi załącznik do 
protokołu). 

Ad. 7 f wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działek położonych 
w Dęblinie. 

Naczelnik wydziału GKlł Marcin Daniel - przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Komunalnej Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działek położonych w Dęblinie; 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. czas 15:13:05 - 15:13:24 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Po dsumo wan ie  

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wynik i  imienne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cyd ej ko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 
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4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXIII/425/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działek położonych w Dęblinie (stanowi załącznik do 
protokołu). 

Ad. 7 f rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Dęblin. 

Wiceprzewodniczącą KSWiP Maria Cydcjko - przedstawił projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania. 

głosowanie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Dęblin 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie  

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% 

czas 15:18:59-15:19:19 

większość zwykła 

status ilość 

pula głosów 15 

oddanych głosów 14 

nieoddanych głosów 1 

procent 

93.33 % 

6.67 % 
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Wynik i  imienne  

Ip nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła Uchwałę Nr LXXIII/426/2023 w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Burmistrza Miasta Dęblin (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 8 Zatwierdzenie protokołu z LXIX sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi do protokołu z LXIX sesji Rady Miasta przystąpiono do jego 
zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXIX sesji Rady Miasta 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. czas 15:19:44 - 15:20:03 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Po dsumo wan ie  

status ilość procent status ilość procent 
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ZA 13 

PRZECIW O 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 

Wynik i  imi enne  

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cydejko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

12 Przerwa 

13 Świetliński 

14 Wojewoda - Sieklicka 

15 Wojtyś 

92.86 % pula głosów 

0 % oddanych głosów 

7.14% nieoddanych głosów 

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

Robert 

Ewa 

Leopold 

Patrycja 

Jarosław 

15 

14 

1 

głos 

WSTRZYMAŁ SIĘ 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

ZA 

ZA 

ZA 

93.33 % 

6.67 % 

Ad. 9 Zatwierdzenie protokołu LXX-XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nic wpłynęły uwagi do protokołu z LXX-XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta 
przystąpiono do jego zatwierdzenia. 

głosowanie 

jednostka 

wynik 

Zatwierdzenie protokołu z LXX-XXIV nadzwyczajnej sesji Rady Miasta 

Rada Miasta Dęblin 

Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 30 stycznia 2023 r. czas 15:20:29- 15:20:47 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie  
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wynik i  i mienne  

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa nieobecna 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Ad. pkt. 10. Zamkniecie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady - Maciej Krygrowski 
zamknął LXXIII sesję Rady Miasta. 
Zamknięcie sesji - godz. 15.30. 

Na tym zakończono protokół. 

PRZEWODNICZĄCY RADY 

Protokołowała: Macie< K'Ve.ow,k, 
Magdalena Piątek 

z  
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